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• Samarbeid mellom Lier, Drammen, Øvre 
Eiker og Kongsberg, Viken, Statens vegvesen 
og Jernbanedirektoratet

• 1,4 milliarder kroner i belønningsmidler 
siden 2010 for å gjøre det mer attraktivt å 
gå, sykle og kjøre kollektivt

• Et av ni byområder som er aktuelt 
for byvekstavtale

• Har nådd nullvekstmålet gjennom mange år

Buskerudbyen har             
177 000 innbyggere



Målbevisst satsing gjennom 
flere tiår har gitt resultater

-

Godt utgangspunkt for 
videreutvikling av 
byområdet







Gode resultater for Buskerudbyen

• Fortsatt nullvekst i 
personbiltrafikken

• Antall 
kollektivreiser er 
snart på samme 
nivå som før 
pandemiårene

• Reduksjon i CO2-
utslipp



• Nytt sykehus 

• Drammen Helsepark

• Fjordbyen Lier Drammen

Store 
transformasjons-
prosjekter på gang





Felles areal- og transportplan                        
- knutepunktutvikling



Jernbanen skal styrkes 
som ryggrad i kollektivtilbudet
Hovedgrep i lokalt forhandlingsgrunnlag for byvekstavtale: 

Buskerudbyens fortrinn med 10 jernbanestasjoner skal utnyttes 

bedre



Bussatsing
som bygger     
opp under 
knutepunktene 



Ambisiøse planer

• Sykkeltilrettelegging: Drammen har 
vedtatt en helhetlig sykkelplan 2021-
2031 - definert et sykkelnett for hele 
kommunen, uavhengig av veieier

• Parkering: Drammen har vedtatt en 
parkeringsstrategi og parkeringsnorm. 

• Sone 1: min 0,2 p-plass/boenhet -
maks 0,6 p-plass/boenhet 

• Tilrettelegging for bildeling gir 25% 
rabatt i minimumskrav. 



«Før byen kommer» i Lier

• Prosjekt med tilskuddsmidler fra KDD

• Mål: etablere en metode/systematikk for å sikre at midlertidig bruk 
av områdene i størst mulig grad samsvarer med fremtidige 
arealformål i byen.

• Bakgrunn: Det tar oftest lang tid fra regulering til realisering: viktig å 
utnytte arealene i «ventetiden»

• Fjordbyen er et av Norges største utviklingsprosjekter, og forventes 
å være ferdig utbygd først etter 50-60 år



Faglige resultater til nå

• Ferdig utarbeidede rapporter og analyser tilknyttet 
prosjektområdet.

• Medvirkningsprosesser gjennomført med over 3000 
tilbakemeldinger.

• Forslag til bykonsept presentert i regionalt planforum i 2020, og 
planforslag for områderegulering i 2023

• Gjennomført konkurranse og etablering av det første kunstverket i 
Fjordbyen. Vinnerforslaget «You are here» av Milo Lavén ble 
etablert sommeren 2021.



Pågående arbeid

• Komme til endelig enighet med grunneiere og regionale myndigheter om hvor de 
midlertidige traseene skal gå

• Kvalitetssikre at ønskede løsninger er gjennomførbare

• Gjennomført workshop om hvordan man kan sikre unike kvaliteter og 
attraksjoner både midlertidig og permanent. Videre arbeid med hvordan dette 
arbeidet kan videreføres i praksis



«Før byen kommer» - læringspunkter

• Planarbeidet for området bør ha kommet relativt langt for å få lagt 
en god plan for midlertidig bruk av arealer 

• Viktig å få til aktivitet tidlig – innbyggerne  må se at det foregår noe! 
Aktivitetsskapende og attraktivitetsskapende tiltak

• Det gir stor verdi å ha et godt samarbeid mellom byutvikling og  
kultur i kommunen og private grunneiere

• Ulike former for medvirkning er essensielt for å komme frem til 
gode løsninger



Buskerudbyen ønsker byvekstavtale 
uten bompenger

• Ingen store, kapasitetsøkende veiprosjekter

• Dagens infrastruktur skal brukes smartere

• Bærebjelken blir fortsatt 
knutepunktutvikling, buss, sykkel, gange og 
parkeringstiltak

• Utfordring: Lite økonomisk handlingsrom er 
en bremsekloss for bynære 
utbyggingsprosjekter





Utfordringer

• Fra plan til handling: God 
arealutvikling krever tøffe valg 
og politisk mot

• Bilkultur 

• Ønske om større 
befolkningsvekst  = sterkere 
grep for å nå nullvekstmålet

• Utbyggernes ønsker er ofte –
men ikke alltid - i tråd med 
prinsipper for god byutvikling
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